
Kranjsko. 
»»Slovenska šolska Matica". Predavanja g. ravnatelja 

H. S c h r e i n e r j a , ki ga je priredila »Slovenska šolska 
Matica« dne 18. m. m. v »Narodnem domu«, se je udele
žilo prav lepo število členov in prijateljev društva. 
G. ravnatelj je razpravljal v poldrugo uro trajajočem, 
velezanimivem govoru o fantaziji, njenem bistvu in de
lovanju ter vplivu na dušno in telesno življenje, po
jasnjevaje posamezne podatke z mnogimi vzgledi. Nje
govemu temeljitemu predavanju je sledila obča pohvala. 
Večer je počastil s svojo prisotnostjo tudi ljubljanski 
župan g. Iv. H r i b a r . 

Štajersko. 
Šmarskorogaško učit. društvo bo zborovalo 2. dan 

junija t. 1. ob lOih dopoldne v Smarji po sledečem vspo
redu: 1. Zapisnik in dopisi. 2. Poročilo o glavni skupščini 
»Zaveze«. 3. Razgovor o konferenčnih vprašanjih, posebno 
o onem radi odpustnic. 4. Slučajnosti. K obilni udeležbi 
vabi — odbor. 

Sv. Lovrenc na Drav. polju. Učiteljsko društvo za 
ptujski okraj priredilo je dne 9. m. m. svoj majniški izlet 
k sv. Urbanu pri Ptuju. Udeležba vkljub lepemu vremenu 
ni bila povoljna, zakaj nadejati se je bilo večjega zani
manja za »našega dobrega mejaša« posebno za to, ker 
se je pri zadnjem zborovanju e n o g l a s n o sklenilo, pri
rediti ta izlet. — Mogoče niso vsi vedeli, ker je bil 
izlet preložen . . . .? — Nikakor pa ni lepo od g. R. (naš 
znanec od državnozborskih volitev), ki je bil pač tam, 
pa k svojim kolegom ni šel, pač pa k ž Ža
lostno ! 

Z veseljem smo pozdravljali goste, posebno gosp. 
profesorja dr. Osvalda, ki je bil ves dan v naši družbi. 

Ob 10. uri smo imeli sv. mašo, pri kateri so peli 
tovariši pevci Miklošičevo mašo. Po maši je pa bila v 

j šoli volitev delegatov za XIII. skupščino »Zaveze«. Iz
voljeni so bili: g. Fr. Šorn, g. in gospa Kaukler ter 
g. Fras. 

Na to je g. Wesiak izpregovoril krepke besede o 
čebeloreji. Povdarjal je pred vsem korist čebel. One nam 
dajejo strd, iz katere si lahko napravljamo različne jedi 
in pijače. Pa tudi etično vplivajo na nas, ker nam blažijo 
srce. Nadalje nam je g. govornik povedal, kako se tudi 
višje osebe zanimajo za čebelorejo. Tako je n. pr. g. dež. 
nadz. Linhart pri letošnjem zborovanju štajerskega čebelar
skega društva posebno lepo pozdravil učitelje — čebelarje. 
Navedel nam je g. predavatelj potem še tudi najboljše 
knjige glede čebeloreje. Za tem nas je pa povabil, da naj 
si vsak sam ogleda njegov praktično urejeni čebelnjak. 
Podali smo se vsi k njegovemu čebelnjaku ter tam ob
čudovali, kako praktično ima vse urejeno. Pokazal nam 
je tudi razno orodje in različne stroje, ki se potrebujejo 
pri čebeloreji. čas je hitro potekal in treba je bilo, da 
smo se sedaj odpravili k skupnemu obedu. Po obedu pa 
smo so se razveseljevali ter se divili nad krasnim 
razgledom. Sv. Urban pač »v goricah stanuje«. Ko so 
prišli še nekateri prijatelji šole in učiteljstva, kakor g. 
dr. Brumen, g. prof. Zelenik in dr., izrekla se je tudi 
marsikatera krepka beseda. Za poskočne gospice in go
spode je pa godba igrala, da so se vrteli prav veselo. 

Dan je hitro potekal in večerni hlad nas je vabil 
zopet vsakega v svoje gnezdo. Vsi smo se veseli vračali 
domov z željo, da bi imeli še več tako prijetnih uric. 

Društveni vestnik. 



Konjiško učiteljsko društvo je zborovalo dne 2. maj
nika t. 1. v Zrečah. S tem zborovanjem je bila združena 
hospitacija v 3. razredu tamkajšnje trirazrednice. Tova
rišica, gdč. F a j g e l j , je prav izborno obravnavala pesem 
»Lastovkam« v II. Berilu. Po dokončani obravnavi so 
zapeli otroci še nekaj pesem, nenavadno čisto in precizno. 
Vsi, ki so posegli v debato, izrazili so se prav pohvalno 
o podani učni sliki. 

Nato je sledilo zborovanje. I. V svojem ogovoru na 
navzoče je g. predsednik tudi spominjal na smrt bivšega 
uda našega društva, g. R. Kokota, ter nam naznanil, da 
je njegovi vdovi izrazil sočutje v imenu društvenikov, za 
kar se mu je toplo zahvalila. V znak sožalja ustanejo 
navzoči s sedežev. 

II. Zapisnik zadnjega zborovanja se prečita in odobri. 
III. Predsedništvu je došel od »Zaveze« društveni 

izkaz za upravno leto i901 v izpolnitev. Za delegata k 
letošnjemu zborovanju »Zaveze« sta se prostovoljno javila 
gg. Edvin Alenk — Čadram in Mirko Kožuh — Konjice. Za 
namestnico, ako bi bil eden delegatov zadržan, se je 
oglasila gdč. Josipina Kodermanova — Tepanje. 

IV. V vprašalni skrinjici ni bilo nobenega vprašanja. 
V. Slučajnosti in nasveti : Ker se je bilo pri zadnjem 

zborovanju nabralo za gg. tovariša Killerja in Horvateka, 
ta dva neustrašena boritelja za interese učiteljstva, ki 
sta bila ostro disciplinarno kaznovana, le 10 K 10 h, je 
prosil g. predsednik, naj še to pot vsak nekoliko daruje, 
in nabralo se je zopet 10 K 40 h. 2 K, s katerima se 
je odkupil g. Lovro Serajnik — Prihova, ker se ni mogel 
udeležiti zborovanja, pridejali sta se temu znesku, tako 
da se je torej skupaj nabralo 12 K 40 h. 

G. Luclvig Tribnik —Zreče stavi sledeči predlog: Da
nes zbrano učiteljstvo konjiškega okraja izjavi, da se 
popolnoma strinja z resolucijo, katera se je stavila pri 
prostem učiteljskem zborovanju v Leobnu dne 9. aprila 1.1.: 

»Die Lehrerschaft Steiermarks beharrt in erster 
Linie auf den im Leobener Schema aufgestellten For
derungen nach Gieichstellung der Gehaltsbeziige mit 
denen der Staatsbeamten der drei, beziehungsvveise vier 
untersten Gehaltsstufen. Bis zu dieser Regulierung fordert 
sie eine sofortige Gesetzesilnderung, dahin gehend, dass 
die nach Ervverbung des Reifezeugnisses zugebrachten 
Dienstjahre fiir die Dienstalterszulage in die Pension 
voli eingerechnet \verden soilen.« Predlog je bil so
glasno sprejet. 

Prihodnje zborovanje se bo vršilo dne 4. julija t. 1. 
v čadramu. Pred zborovanjem bo hospitacija v 3. razredu. 

Učiteljsko društvo za kozjanski okraj je zborovalo 
v Št. Petru pod Sv. goro dne 2. majnika t. 1 Pred zbo
rovanjem je bil majnikov izlet na Sv. goro, od koder so 
imeli udeleženci lep razgled po slovenski in hrvatski 
zemlji. Da sta se zborovanja kakor tudi izleta udeležili 
dve tretjini društvenikov, opravičuje slabo vremene. 
Društvu je takrat na novo pristopila tovarišica gospica 
Ana Saušič iz Št. Vida pri Planini. — Pri zborovanju 
je govoril tovariš gosp. V. Pulko o z b i r k i r i s a n k z a 
b r e z p i č n o r i s a n j e , kojo zbirko je poslal predsedništvu 
društva na ogled. Navedel je naprej sestavo snovi z 
ozirom na učni načrt. Snov je izbrana po raznih avtorjih 
tako, da se posebno ozira na nazorni pouk in ne za
nemarja geometriškega risanja. Druga točka: r a z d e 
l i t e v u č n e t v a r i n e n a p o s a m e z n e r a z r e d e . 
Zbirka je sicer sestavljena za 4 razrednice, a za nižje 
organizovane šole je le treba izbrati potrebne snovi. 
Glede razmer naših šol pa je uvaževati, da se pri risanju 
ne ločijo oddelki. V tretji točki pa je podal govornik 
nekoliko metodičnih opazk. Po daljši debati se sprejme 
predlog. Iz te zbirke zbere se naj snov za eno, dve in tudi 
petrazrednice in zbirka naj se pošlje posameznim šol
skim vodstvom na razpolago. — Na predlog tovariša 
g. Bračiča odpade razprava o 4. konferenčnem vprašanju 
in se preloži na prihodnje zborovanje meseca julija, 
kedar se bode tudi razgovarjalo o ostalih vprašanjih 
letošnje uradne konferenca. Pri prihodnjem zborovanju 

se bode nabiralo za tovariša Killerja in Horvateka. — 
Delegatom za letošnje zavezino zborovanje sta izvoljena 
tovariša gg. V. Pulko in A. Potočnik. 
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